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Djerodjian denied that ha had aver aade any com- 
meats concerning the possible assassination of Tice President 
Humphrey or aayoao else, de stated he had never commented 
about talking with anyone in Les Angeles about any assassi­
nation. Be stated that when he first married, his mother- 
in-law had notified the FBI in Phoenix that ho was bringing 
dope in and was asking approximately seventy thousand dollars 
per year which he was not declaring for income tax purposes.

DJerodjian advised he was running his own isport-

Djeredjian advised that his ex-wife, Shakey Kasparlaa, 
current location unknown, a natural born American citizen, 
had previously complained in Los Angeles to the police about 
his taking cade photographs.

Djerodjian stated that while in Detroit, Michigan, 
he had produced the Armenian Medio Voice radio program and 
published a national weekly newspaper, "Hye arrant.**

The IB I Identification records contained the fol­
lowing deaeration of Djerodjian:

Name Nagop deck Djerodjian
Date of birth December 12, 1935
Place of birth Seirut, Lebanon
Height 5* 6"
Voight 152 pounds
flair Brown, wavy
Eyes Brows
Complexion Olive^^^
Social Security No.■ducatioa WeadenWity Collage, 1959-1961;

National Academy of Law En­
forcement, Los Angeles, 1962, 
apparently correspondence course

Father Heratinn Djerodjian
Mother Anna Djerodjian
Brother Dr. Zohrab Djerodjian, M.D.
Self-brother Panos Djerodjian Orth

All listed as residing in
Lebanon.
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Ferner wife Shake? KasparIan, separated 
oa May 18, 1963, San Fernando 
Northwest Branch Superior Court

On June 14, 1968, Mrs. Sterie l$rnn Djeredjian 
and Mrs. Marva Mak were re-interviewed. Meth advised 
they had been Mistaken about the dates of Bagop fl. Djeredj Ian's 
traveling to Las Angeles, and both sow agree that DjoredjIan's 
travel dates coincided with dates reported by his above.

Hibbard Leakin, Special Agent ia Charge, 0. 3. 
Departnent of State. Office of Security, Loo Angeles, ad­
vised oa June 14, 1968, that flagop H. Djeredjian, also known 
as Jack Djeredjian, last visited his the afternoon of Nay 27, 
1968. Djeredjian requested Lankin to Intervene in Djerodj Ian's 
behalf regarding Djeredjian being departed by lira. Ioskin 
refused any assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although Djeredjian Mentioned he nay visit his father 
in Lebanon, Mo Mention was node of polities at this tine.

Djeredjian first cane to the attention of the 
state Departnent in Beirut, Lebanon, ia 1959 where he served 
in infomant capacity regarding fraudulent visas. Djeredjian 
subsequently cane to the United States and attended Pasadena 
City College )POC) starting Sept sober, 1959.

Since coning to the United States, Djeredjian 
has often visited Ioskin and also telephoned and written 
to bin iron all over the United States, aostly regarding 
visa fraud inforsation, none of which information has ever 
boon truthful. Laakin stated Djeredjian cannot bo believed 
and ho will "feed" you anything if he thinks you will be­
lieve hin. Djeredjian is a glory seeker and would welcone 
as interview by the FBI; however, he should be considered 
ext rerely unreliable.

Djeredjian last contacted Lankin telephonically 
os June 12, 1968, free Wilburton, Oklahoma, where ho attends 
Eastern Oklahoma State College. Djeredjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sheris, and he assured the FBI would 
contact hin regarding Sirhan Sirhan. Djeredjian told lankia



ASOOP ■• NBUDJIiS

to believed to tod furnished inf cruet ion to tonkin regard** 
lag Sirhan while leered) ten van atteading OC. tonkin stated 
a revise of his files failed to substantiate this sad to 
believes it is another lie. Lankin vas not aware of any 
visit to Loe Angolan by BJerodJian on Jaan 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistaat 
manager, Loe Angeles Anto Auction, advised his records re­
veal that -'tagop 1. Djoredjian delivered a 1967 Cadglac El 
dorado to Anto Auction at 8001 Bast Garvey, South San Gabriel 
California, on toy 37, 1968. Bract tine of day could not 
to deternined. Djeredjiaa vas issued a check in the anount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, tone Avakian, 13198 Chandler 
Drive, Van toys, California, advised she tod not seen flagop 
Djesodjian la the past four years. She recalled that she 
loaned his a few dollars while to vas attending FCC and 
since then has not heard free his and has no idea a to his 
present whereabouts or activities.

This accumcnt cc . ,. ■, ir i\'. cmmendations 
nor conclusions , property
of the FBI and is lc r agency; it. and
its contents are not io be distributed outside 
your agency.



In Reply, Please Refer to 
File Wo.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Phoenix, Arizona 
June 18, 1968

HAGQP X. BISUMIAV 
IMFOfllATieN CONCKRMIX8

On June 13, 1968, Mrs. Marge Kodak, 16 606 torth 
31st Btroot, Phoenix, Artss*#, was Interviewed at her place 
of enploynsat, Motorola, Ine., SOOS last McDowell toad, 
Phoenix, at her request. Mrs. kodak advised that on the 
Wednesday (June 5, IMS) following the assault oa tobert 
F. Kennedy while she: her daughter, Mrs. Sheri* Lynn Djaredjian; 
tod her eon-in-law, Mngag H. DJsredJiaa, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhaa disbars Sirhan, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mr*. todak advised that 
at that tine lagop Djeredjian stated *1 know that nan." 
Djerodjian further stated "Didn’t I toll you (Mrs. Sheri* 
Lyon Djeredjlan) two days ago that Kennedy was going to 
be shot and tosphrey will probably be shot next and Ted 
Kennedy shot if he mas for office.”

Mrs. Kodak advised that when she queried Djoredjiaa 
regarding these statements, ho refused to discuss then with 
her. Mrs. Kodak admitted that she dislikes her son-in-law 
intensely, advising that he never works and Mistreats her 
daughter Sheri* and her grandson David by Sherio’s first 
sarriage.

On June 13, 1968, Mr*. Sheri* Lynn DJeredjlaa 
was interviewed at 16606 Worth 31st Street, Phoenix, Arizona. 
At this tine she denied that her husband node such statements
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as related by her aether above, lire, DJerodJian stated 
that it vac she who speculated two days before the actual 
assault so Kennedy that he would be shot and furtherncre, 
it was she voicing her opinion that Vice President Sebert 
Musphrey and Senator Ted Kennedy would probably bo shot 
also. Mrs. DJerodJian insisted that such prophecies wore 
based exclusively oa her own evaluation of these political 
tines and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

■rs. DJerodJian advised her husband is in the 
Halted Staten on a visa from Beirut, Lebanon; that he ease 
to the Baited States in 1958 and for a tine lived in Lon 
Angeles, ate believes that he went to Pasadena city College 
where ho was active in American foreign Crusade, allegedly 
an aoti-Cennuaist organisation. She stated she serried 
DJeredJlaa on June 5, 1965, against the wishes of her nether 
and she believes her nether is very spiteful against DJeredJlaa.

Mrs. DJeredJlaa advised that she and DJeredJlaa 
lived la Detroit, Michigan, from the fall of 1965 until 
the latter part of May, 1959. In Detroit their residence 
for the last two years was 108 West Margaret street, whore 
DJeredJlaa supported the faulty on infrequent Perfuse and 
record sales of his export-inport conpany, Zo-Jac, which 
ho operated out 01 his hoire, as well as frequent nancy orders 
received fron his brother, Dr. Zohrab DJeredJlaa, Mo. 28, 
Khodor Sadjloe, Beirut, Lebanon.

Mrs. DJerodJian stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband aad her son David drove 
an unknown person's car free Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while DJerodJian drove the car to an unknown 
place in Les Angeles on June 3, 1968, after which he returned 
to Uhoeaiz Juno 4, 1968. Sho stated her husband has boon 
having a groat deal of trouble with the Inmigration and 
naturalization Service (IMS) regarding staying in this country 
and he knows a Mr, ilebbard Lampkin (phonetie) of IMS in 
Los Angeles. Mrs. DJerodJian advised her husband left Phoenix 
June 11, 1968, by Greyhound Bus to go to Custom Oklahoua

2



stat* College, llltartoa, Oklahoma, far stunner school and 
Ms temporary address would bo Box 155, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. DJeredjian advised sho received a telephone call from 
her husband June 13, 1068, at which tiae he advised ho was 
at the college.

On June 13, 1068, Special Agent Robert Keyser, 
Secret Service, Phoenix, Arizona, was advised of the

On Jane 13, 1068, tagop M. Djerodjian was inter­
viewed at Eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla- 
hose. he advised that beginning in October, 1050, he attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three sene- 
stern whoa first arriving la the United States free his hose 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
Mr. Uspkia, Special Agent in Charge, Security Office, 1. 8. 
State Department, las Angeles, California. During thin 
tine he nuhsittod aneerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and orratical student organizations, includ­
ing the Arab student Association.

Be stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Robert Kennedy, ho saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and nether and father-in-law that the face looked 
faniliar to his. Me believed ho had seen this individual 
around either Pasadena City College or Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
doos act recognise the none Sirhahn Sirhaha. It was his 
opinion that of all the organisations .at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attenpt 
would cone free the Arab Student Association. He advised 
Mr. lewis, Dean of Admissions, and Mr. Veldes, ex-Dean of 
Athnisaions at Pasadena City College, sight have sore details 
concerning such individuals or organizations.

Djorodjias stated that the only tise he had been 
la Los Angelos, California, in the past several souths was 
on Monday, May 27, 1068. Cm May 20, 1068, ho had picked
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up a Cadillac automobile io Detroit* Michigan* free the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
Bast Garvey* South Man Gabriel* California. Ie stated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 27* 1968, from Phoenix to south San Gabriel* Call* 
forala. Me recalled thia date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. Me arrived 
at the automobile office at approximately 2:10 p.m. * where 
ho turned in the car* received a cashier's check oa the 
Bank of America for approximately $113.00* cashed this check 
at the bank across the street aad took a bus to Los Angeles.

In Los Angeles* he went to the office of Mr. Lampkin 
in the Federal Building* where ho arrived at approximately 
3 to 3:15 p.n. Be talked with Mr. Lampkin concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father's 
illness and departed at approxinately 4:30 p.m. Me walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot where he purchased 
a ticket to Phoenix, Arizona, aad departed oa this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. DJeredJian 
stated ho had not been back to Los Angeles since that time 
for any reason. Ie stated he had not seen nor talked with 
any other person on thnt occasion in Los Angeles* and that 
he has no friends or acquaintances currently living in the 
Los Angeles area with whom he has visited recently or with 
whom ho corresponds.

Djeredjiaa could not locate his ticket from Los 
Angeles to Phoenix but did produce n contract with the ace 
Automobile Transportation Company to deliver a Cadillac to 
8001 East Garvey* South Ina Gabriel* California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up on May 20, 
196 8, la Detroit, Michigan, aad was due oa May 27, 1968, 
in South Shn Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in South Man Gabriel he could be reached ia care 
of Kose Avakian, 13158 Van Muys Boulevard, Van Muys, Cali­
fornia. Djeredjina stated he did not even know if Avakian 
still resided nt that address or not; that ho had not con­
tacted her aad that ho only used her name because it was 
required oa the contract to have a contact point in Cali­
fornia.
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Dj»Mdjlu dMied that he had ever undo any caa- 
■eats concerning the possible assassination of Ties President 
Munphroy er anyone else. Ba stated he had sever consented 
about talking with anyone in Los Angeles about any assassi­
nation. Ke stated that when ho first serried, his nether- 
in-lav had notified the FBI la Phoenix that ho was bringing 
dope in and was asking approximately seventy thousand dollars 
per year which ho was net declaring for income tax purposes.

DJerodJlan advised ho was running his won Inport­
export business in Detroit, Michigan, prior to his departure 
in May, IM*.

DJerodJian advised that his ex-wife, Shalooy Kasparian, 
current location unknown, a natural bom Aunricaa ci tines, 
had previously eeuplainod in Loo Angelos to the police about 
his taking nude photographs.

Djerodjian stated that while in Detroit, Michigan,
bo had produced the Arsenina Radio Voice radio program and 
published a national weekly newspaper, "Myo Sorest."

Height 
Voight

Father

forcemeat, Loo Angelos, 1M2, 
apparently correspondence course 
Marutinn DJeredjlaa
Anna DJerodJian
Dr. Zohreb Djerodjian, M.D.
Manon Djerodjlan Orth 
All listed as residing in 
Lebanon.



Shakoy Kasperian, separated 
on May 18, 1962, Maa Fernanda 
northwest Branch Superior Court

Oa June 14, 1968, Mrs. Sharis I<aa DJeredjiaa 
and Mrs. Marge Dodak were re-inter?lowed. Beth advised 
they had boos mistaken about tbs dates of Magop M. Djorodjian's 
traveling to Las Aage les, and both now agree that DJeredjiaa *s 
trowel dates coincided with dates reported by bin above.

Mibbard Lankin, Special Agent ia Charge, 0. S. 
Departneat of State, Office of Security, las Angelos, ad­
vised oa Joao 14, 1968, that Sagop M. DJeredjiaa, also known 
as Jack DJeredjiaa, last visited bin the afternoon of May 27, 
1968. Djorodjian requested lankin to intervene in DJeredjiaa'a 
behalf regarding DJeredjiaa being departed by IMS. Laakia 
refused nay assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although DJeredjiaa neat lowed he nay visit hie father 
ia Lebanon. Mo neation was node of polities at this tine.

DJeredjiaa First cane to the attention of the 
State Departnont is Beirut, Lebanon, in 1959 where ho served 
ia infornant capacity regardiag fraudulent visas. Djorodjian 
subsequently cane to the United States aad attended Pasadena 
City College ) c:) starting Septesber, 1959.

Since cosing to the United States, DJeredjiaa 
has often visited Lankin and also telephoned and written 
to his fron all over the United States, neatly regarding 
visa fraud inf creation, nose of which lafornation has ever 
bees truthful. Lankin stated Djorodjian cannot bo believed 
and he will ’food" you anything if he thinks you will be­
lieve bin. DJeredjiaa is a glory seeker aad would welcome 
an interview by the FBI: however, he should be considered 
extronely unreliable.

DJeredjiaa last contacted Lankin telephonic ally 
on June 12, 1968, fron tilburtoa, Oklahena, where he attends 
Eastern Oklahoma State College. Djorodjian stated the FBI 
had talked to his wife, Shorin, and he assumed the FBI would 
contact bin regarding Sirhan Birhan. Djorodjian told lankin



to believed he had furnished informatics to Laikin regard- 
leg Sirhaa while DJoredJiaa was attending ^CC. isatin stated
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Isakis was act aware of any 
visit to Les Angeles by Djeredjiaa oa June 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Auto Auction, advised his records re­
veal that Hagop H. Djoredjian delivered a 1967 Cadllac II 
Dorado to Aoto Auction at 8001 last Garvey, South Inn Gabriel 
California, os May 27, 1968. React tine of day could not 
be determined. DJeredjiaa was Issued a check in the amount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, Bose Avakian, 13158 Chandler 
Drive, Van Muys, California, advised she had not seen Sagop 
Djorodjian in the pest four years. She recalled that she 
leaned his a few dollars while he was attending FCC and 
since then has not heard free him and has no idea * to his
present whereabouts or activities.

This documen't cc: .
nor conclusions r i /• 
of the .FBI and ir
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emendations 
^-. property

-hey; it and
its contents are not io L. attributed outside 
your agency.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Phorate. Arizona 
June 18. 1968

SAGOP H. OJUKMUV 
1MF0AAT10M COMCKBMISG

On June 13, 1968, Mr*. Marge Kodak, 16606 Worth 
31»t Street, Phoenix, Arisen*, van interviewed at her place 
of esployseat, Motorola, Inc., 6005 Seat McDowell Read, 
Phoenix, at ter regnant. Mr*. Kodak advised that on the 
Wednesday (June I, 1968J following the anaaalt on Robert 
F. Kennedy while ate; ter daughter. Mm. Aerie Lynn bjorndjianj 
and ter son-ia~law, Sagop I. Djeredjlaa, were watching t*le~ 
vision at the above 31st Street address, it wan flashed 
on television a photograph of Sirhan Mishar* Sirhaa, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mr*. Kodak advised that 
at that tine Sagop Djcredjlaa stated *1 know that naa.” 
Djoredjian farther stated ^Didn’t I tell you (Mr*. Aerie 
Lyns Djeredjlaa) two days age that Kennedy van going to 
be shot and Monphroy will probably be shot next and Ted 
Kennedy shot if he run* for office.*

Mm. Kodak advised that when she queried Djeredjlaa
regarding these stateneats, he refused to discuse then with 
her. Mrs. Kodak admitted that ate dislike* ter soa-ia-lav 
intensely, advising that he never works and niatreats her 
daughter Aerie and her grandson David by Aerie’s first 
carriage.

Ou Jane 13, 1968, Mrs. Aerie Lynn DJoredjian
was interviewed at 16606 Berth 31st Street, Phoenix, Arizona, 
at this tine she denied that her husband node such statenents

In Reply, Please Refer to 
File No.
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as related by her mother above. Mrs. DJeredJian stated 
that it was she who speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would be shot and furthermore, 
it was she voicing her opinion that Vice President Hubert 
Humphrey and Senator Ted Kennedy would probably be shot 
also. Mrs. DJeredJian insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political 
times and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

Mrs. DJeredJian advised her husband is in the 
United States on a visa from Beirut, Lebanon; that he came 
to the United States in 1958 and for a time lived in Los 
Angeles. She believes that he went to Pasadena City College 
where he was active in American Foreign Crusade, allegedly 
an anti-Communist organization. She stated she married 
DJeredJian on June 5, 1965, against the wishes of her mother 
and she believes her mother is very spiteful against DJeredJian.

Mrs. DJeredJian advised that she and DJeredJian 
lived in Detroit, Michigan, from the fall of 1965 until 
the latter part of May, 1968. In Detroit their residence 
for the last two years was 108 West Margaret Street, where 
DJeredJian supported the family on infrequent Perfume and 
record sales of his export-import company, Zo-Jac, which 
he operated out of his home, as well as frequent money orders 
received from his brother, Dr. Zohrab DJeredJian, No. 28, 
Khoder Hadjlne, Beirut, Lebanon.

Mrs. DJeredJian stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
an unknown person's car from Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while DJeredJian drove the car to an unknown 
place in Los Angeles on June 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1968. She stated her husband has been 
having a great deal of trouble with the Immigration and 
Naturalization Service (INS) regarding staying In this country 
and he knows a Mr. Hebbard Lampkin (phonetic) of INS in 
Los Angeles. Mrs. DJeredJian advised her husband left Phoenix 
June 11, 1968, by Greyhound Bus to go to Eastern Oklahoma

2
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Mate Callage, Vilbwttti OkWtam, far nunoor school aad 
hl# temporary address would ba Sax ISA, Vllburtou, Oklahoma. 
Ure. ujeredjlan advised she received a telephone call free 
her husband Jima 12, ldfi£, at Milch time he advised he was 
at the college.

On June 13, 1963, special Agent hebort Keyser, 
V. 3. Secret Service, Phoenix, Ariacona, was advised of the

On June 13, IMS, Megop g. BJeredjlan was inter­
viewed at Eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla- 
toeaa. lie advised that beginning in October, 1350, he attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three ooso- 
sters when first arriving is the Halted Mates free his hose 
country of Lebanon. Daring this period he worked with a 
Mr, Lampkin, Special Agent la Charge, Security Office. V. 8. 
State Dopartsest, Um Angeles, Caliiorala. Oering this 
tine too submitted canorous reports to Lampkin concerning 
various foreign aad erratical student organisations, includ­
ing the Arab Student Association.

de stated that in Phoenix, Arisons, shortly after 
the assassination of Sebert Kennedy, too saw a picture of
the alleged assassin on television aad stated la the presence 
of his wife aad nether aad father-in-law that the face looked 
familiar to his. Me believed ho had seen this individual 
around either ftoandeoa City College or Pasadena High School 
white attending school la Pasadena. Ho did not and still 
does not recognise the anno sirhahn airhahn. It was his 
opiates that of all the organisations,at Pasadena City Col- 
1021!. best BCSSlblA aCMFOtt of BKlBBBillAi 1<M Bt^GBdt 
would cons free the Arab Student Association. Mo advised 
Mr. Lewis, Deas of Admissions, aad Mr. Veldes, ex-Dean of
Adsissloas at Mondens City college, might have sore details 
concerning such individuate or organizations.

Djoredjlan stated that the only tine he had been 
in tee Angeles, California, in the past several Months was 
os Monday, May 2 7, 186 8. On My 20, 1868, he had picked

3
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•p a Cadillac automobile la Detroit, Michigan, from the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
£aat Garvey, South 3aa Gabriel, California. Be atated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 27, 1968, from Phoenix to South San Gabriel, Cali­
fornia. He recalled this date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. Be arrived 
at the automobile office at approximately 2:10 p.o., where 
he turned in the car, received a cashier's chock oa the 
Bank of America for approximately 2113.00, cashed this chock 
at the bank across the street and took a bos to bos Angeles.

In Loe Angeles, he vent to the office of Mr. Lampkin 
la the Federal Building, where he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.m. So talked with Mr. lampkla concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father's 
illness and departed at approximately 4:30 p.m. Be walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot whore bo purchased 
a ticket to Phoenix, Arizona, and deputed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. Djeredjian 
stated he had not been back to Los Angeles since that tine 
for any reason. BO stated he had not seen nor talked with 
any other person on that occasion in Los Angeles, and that 
he has no friends or acquaintances currently living la the 
Los Angeles area with when he has visited recently er with

Djeredjian could not locate his ticket from Los 
Angeles to Phoenix but did produce a contract with the Aco 
Automobile Transportation company to deliver a Cadillac to 
8001 Bast Garvey, 3outh San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up oa May 20, 
100 8, la Detroit, Michigan, and was due on May 27, 1968, 
la south Saa Gabriel. This form indicated that after his 
arrival la south Ban Gabriel he could bo reached la care 
of Hose Avakian, 13158 Van Muys Boulevard, Van Buys, Cali­
fornia. Djeredjian stated ho did not oven knee if Avakian 
still resided at that address or not j that hs had not con­
tacted her and that he only used her name because it was 
required on the contract to have a contact point in Call- 
iornia.
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DJeredJian defied that tea had ever node any con­
sents concerning the possible assassination of Vice President 
Bunphrey or anyone else. He stated he had never consented 
sheet talking with anyone in Las Angeles aboet any assassi­
nation. la stated that when he first serried, his nother- 
in-law had notified the >11 in Phoenix that ho was bringing 
dope in and was sating approainately seventy thousand dollars 
per year which tee was not declaring for incone tax purposes.

DJeredJian advised he was running his own inport­
export business in Detroit, Michigan, prior to his departure 
in lay, IMS.

DJeredJian advised that his ex-wife, Askey Kaspar inn, 
current location unknown, a natural bars Anerican citiaoa, 
had previously oonplained is Ins Angeles to the police about 
his taking node photographs.

DJeredJian stated that while in Detroit, Michigan, 
tee had produced the Amenian Medio Voice radio progran and 
published a national weekly newspaper, "lye Serant.”

The FBI Identification records contained the fol­
lowing descr#iea of DJeredJian:

Mano
Onto of birth
Place of birth 
height
Voight 
flair

Father 
Mother 
Brother 
flnlf-brother

Hagep Jack DJeredJian 
December 12, 1235 
Beirut, Lebanon 
5* fl- 
152 pounds 
Drown, wavy 
Brown

SaS^ity College, IMD-lMlj 

National Acadeny of Low In- 
feroenoat, Los Aage les, 1552, 
apparently correspondence course 
Harutiun DJeredJian 
Amm DJ#x®<1J1mi
Dr. Zohrab DJeredJian, M.D. 
Panes DJeredJian Orth 
All listed as residing in 
Lebanon.



Ob June 14, IMS, Mr*. Sherio Ifu DjendjUa 
**tl Mrs. Marga kodak vara re-interviewed. Bath advised 
they had haaa sistakoa sheet the datea of Haga* 9. Djoredj Ian's 
travails? to Los Angeles, aad both now agree that DjoredJIan's 
travel dates col added with dates reported by his above.

Hibbard LaUkln, Special Agent la Charge, 0. S. 
Dopartseet of Mato, Offioe of Security, bos Aage les, ad­
vised oa June 14, IMS, that Bagop 1. Djeredjlaa, also knows 
as Jack DJerodjian, last visited his the afternoon of May 37, 
IMS. Djeredjlaa requested lank la to intervene In Djeredj Ian's 
behalf regarding Djeredjlaa being departed by 198. Inakis 
refused any assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although Djeredjlaa Motioned he say visit his father 
la Lebanon. Mo Mailes was node of politics Ft this tiM.

Djeredjlaa first cbm to the attention of the 
Mato DepartMat in Beirut, Lebanon, la IMS where he served 
la lafonsint capacity regarding fraudulent visas. Djeredjlaa 
subsequently cbm to the Baited Matos and attended Pasadena 
City College )*&) starting Septouter, IMP.

Since coning to the Baited States, Djeredjlaa 
has often visited Inakis aad also telephoned and written 
to bin free all ever the Baited States, nostly regarding 
visa trend lafornatloa, mm of which infornation has over 
been truthful. Lankin stated Djeredjlaa cannot bo believed 
and he will "feed" you anything if ho thinks you will be­
lieve bln. Djeredjlaa is a glory seeker aad would welcome 
m interview by the FBI: however, he should be considered 
ostroMly unreliable.

Djeredjlaa last contacted Lankin telephoaically 
oa Jum 12, IMS, fron Wilburton, Oklahoma, whore ho attends 
Eastern Oklahoma State College. DJerodjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sheris, and ho assuMd the FBI would 
contact his regarding Urban Sirban. DJerodjian told Lankin
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Im believed be tad furnished inforaation te Lankin regard­
ing Sirhan while DJerodJlaa was attending PCC. Lashin stated 
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Laskis was not aware of any 
visit to Los Angeles by Djersdjlas on Juno 3 to 4, 1968.

On June 14, 199*, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Anto taction, advised his records re­
veal that Hagop 1. Djeredjian delivered a 1987 Cadillac n 
Dorado to tato Auction at 8001 last Garvey, South Sea Gabriel, 
California, on May 37, 194*. Benet tine of day could not 
be doterniaod. Bjorodjlan van issued a check in the anoant 
of $111.2* for this delivery.

On June 14, 1*6*, hose Avakian, 1313* Chandler 
Drive, Van Noys, California, advised she tad not seen Sagop 
Djorodjian in the past four years. She recalled that she 
loaned his a few dollar* while he was attending PCC and 
since then tan not heard iron his and has no idea* to his 
present whereabouts or activities.

This document ccnr. :. ■ ; ?: er recommendations 
nor conclusions pt ^? ■ r. propertv

its contents arc not distributed outside 
your agency.



In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Phoeifc, Arizona 
June 18, 1968

HAGOP H. DJEREDJIAN 
INFORMATION CONCERNING

On June 13, 1968, Mrs. Marge Kodak, 16606 North 
31st Street, Phoenix, Arizona, was interviewed at her place 
of employment, Motorola, Inc., 5005 East McDowell Road, 
Phoenix, at her request. Mrs. Kodak advised that on the 
Wednesday (June 5, 1968) following the assault on Robert 
F. Kennedy while she; her daughter, Mrs. Sherie Lynn DJeredjian; 
and her son-in-law, Hagop H. DJeredjian, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhan Bishara Sirhan, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mrs. Kodak advised that 
at that time Bagop DJeredjian stated "I know that man.” 
DJeredjian further stated ’Didn’t I tell you (Mrs. Sherie 
Lynn DJeredjian) two days ago that Kennedy was going to 
be shot and Humphrey will probably be shot next and Ted 
Kennedy shot if he runs for office.”

Mrs. Kodak advised that when she queried DJeredjian 
regarding these statements, he refused to discuss them with 
her. Mrs. Kodak admitted that she dislikes her son-in-law 
intensely, advising that he never works and mistreats her 
daughter Sherie and her grandson David by Sherie’s first 
marriage.

On June 13, 1968, Mrs. Sherie Lynn DJeredjian 
was interviewed at 16606 North 31st Street, Phoenix, Arizona. 
At this time she denied that her husband made such statements
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as related by her mother above. Mrs. Djeredjian stated 
that it was she who speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would be shot and furthermore, 
it was she voicing her opinion that Vice President Hubert 
Humphrey and Senator Ted Kennedy would probably be shot 
also. Mrs. Djeredjian insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political 
times and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

Mrs. Djeredjian advised her husband is in the 
United States on a visa from Beirut, Lebanon; that he came 
to the United States in 1958 and for a time lived in Los 
Angeles. She believes that he went to Pasadena City College 
where he was active in American Foreign Crusade, allegedly 
an anti-Communist organization. She stated she married 
Djeredjian on June 5, 1965, against the wishes of her mother 
and she believes her mother is very spiteful against Djeredjian.

Mrs. Djeredjian advised that she and Djeredjian 
lived in Detroit, Michigan, from the fall of 1965 until 
the latter part of May, 1968. In Detroit their residence 
for the last two years was 108 West Margaret Street, where 
Djeredjian supported the family on Infrequent Perfume and 
record sales of his export-import company, Zo-Jac, which 
he operated out of his home, as well as frequent money orders 
received from his brother, Dr. Zohrab Djeredjian, No. 28, 
Khoder Hadjine, Beirut, Lebanon.

Mrs. Djeredjian stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
an unknown person's car from Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while Djeredjian drove the car to an unknown 
place in Los Angeles on June 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1968. She stated her husband has been 
having a great deal of trouble with the Immigration and 
Naturalization Service (INS) regarding staying in this country 
and he knows a Mr. Hebbard Lampkin (phonetic) of INS in 
Los Angeles. Mrs. Djeredjian advised her husband left Phoenix 
June 11, 1968, by Greyhound Bus to go to Eastern Oklahoma

2



HAGOP H. DJEREDJIAN

State College, Wilburton, Oklahoma, for summer school and 
his temporary address would be Box 155, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. DJeredJian advised she received a telephone call from 
her husband June 12, 1968, at which time he advised he was 
at the college.

On June 13, 1968, Special Agent Robert Keyser, 
U. S. Secret Service, Phoenix, Arizona, was advised of the 
above.

On June 13, 1968, Hagop B. DJeredJian was inter­
viewed at Eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla­
homa. Re advised that beginning in October, 1959, he attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three seme­
sters when first arriving in the United States from his home 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
Mr. Lampkin, Special Agent in Charge, Security Office, U. S. 
State Department, Los Angeles, California. During this 
time he submitted numerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and erratical student organizations, includ­
ing the Arab Student Association.

He stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Robert Kennedy, he saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and mother and father-in-law that the face looked 
familiar to him. He believed he had seen this individual 
around either Pasadena City College or Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
does not recognize the name Sirhahn Sirhahn. It was his 
opinion that of all the organizations,at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attempt 
would come from the Arab Student Association. He advised 
Mr. Lewis, Dean of Admissions, and Mr. Weldon, ex-Dean of 
Admissions at Pasadena City College, might have more details 
concerning such individuals or organizations.

DJeredJian stated that the only time he had been 
in Los Angeles, California, in the past several months was 
on Monday, May 27, 1968. On May 20, 1968, he had picked

3
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up a Cadillac automobile in Detroit, Michigan, from the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
East Garvey, South San Gabriel, California. He stated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 27, 1968, from Phoenix to South San Gabriel, Cali­
fornia. He recalled this date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. He arrived 
at the automobile office at approximately 2:10 p.m., where 
he turned in the car, received a cashier's check on the 
Bank of America for approximately $113.00, cashed this check 
at the bank across the street and took a bus to Los Angeles.

In Los Angeles, he went to the office of Mr. Lampkin 
In the Federal Building, where he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.m. He talked with Mr. Lampkin concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father's 
illness and departed at approximately 4:30 p.m. He walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot where he purchased 
a ticket to Phoenix, Arizona, and departed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. DJeredjian 
stated he had not been back to Los Angeles since that time 
for any reason. He stated he had not seen nor talked with 
any other person on that occasion in Los Angeles, and that 
he has no friends or acquaintances currently living in the 
Los Angeles area with whom he has visited recently or with 
whom he corresponds.

DJeredjian could not locate his ticket from Los 
Angeles to Phoenix but did produce a contract with the Ace 
Automobile Transportation Company to deliver a Cadillac to 
8001 East Garvey, South San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up on May 20, 
1968, in Detroit, Michigan, and was due on May 27, 1968, 
in South San Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in South San Gabriel he could be reached in care 
of Rose Avakian, 13158 Van Nuys Boulevard, Van Nuys, Cali­
fornia. DJeredjian stated he did not even know if Avakian 
still resided at that address or not; that he had not con­
tacted her and that he only used her name because it was 
required on the contract to have a contact point in Cali­
fornia.
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Djeredjian denied that he had ever made any com­
ments concerning the possible assassination of Vice President 
Humphrey or anyone else. He stated he had never commented 
about talking with anyone in Los Angeles about any assassi­
nation. He stated that when he first married, his mother- 
in-law had notified the FBI in Phoenix that he was bringing 
dope in and was making approximately seventy thousand dollars 
per year which he was not declaring for income tax purposes.

Djeredjian advised he was running his own import­
export business in Detroit, Michigan, prior to his departure 
in May, 1968.

Djeredjian advised that his ex-wife, Shakey Kasparian, 
current location unknown, a natural born American citizen, 
had previously complained in Los Angeles to the police about 
his taking nude photographs.

Djeredjian stated that while in Detroit, Michigan, 
he had produced the Armenian Radio Voice radio program and 
published a national weekly newspaper, 'Hye Serant."

The FBI 
lowing description

Identification records contained the fol- 
of Djeredjian:

Name
Date of birth 
Place of birth 
Height
Weight
Hair
Eyes 
Complexion 
Social Security 
Education

Father 
Mother 
Brother 
Half-brother

Hagop Jack DJeredJiam 
December 12, 1935 
Beirut, Lebanon 
5* 6” 
152 pounds 
Brown, wavy 
Brown

no.
Pasadena City College, 1959-1961; 
National Academy of Law En­
forcement, Los Angeles, 1962, 
apparently correspondence course 
Harutiun DJeredJiam 
Anna DJeredJiam 
Dr. Zohrab DJeredJiam, M.D.
Panos DJeredJiam Orth 
All listed as residing in 
Lebanon.

5
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Former wife Shakey Kasparlaa, separated
on May 18, 1962, San Fernando 
Northwest Branch Superior Court

On June 14, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
and Mrs. Marge Kodak were re-interviewed. Both advised 
they had been mistaken about the dates of Hagop H. Djeredjian *s 
traveling to Los Angeles, and both now agree that DjeredjIan's 
travel dates coincided with dates reported by him above.

Hibbard Lamkin, Special Agent in Charge, U. S. 
Department of State, Office of Security, Los Angeles, ad­
vised on June 14, 1968, that Hagop H. Djeredjian, also known 
as Jack Djeredjian, last visited him the afternoon of May 27, 
1968. Djeredjian requested Lamkin to intervene in Djeredjian*s 
behalf regarding Djeredjian being departed by INS. Lamkin 
refused any assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although Djeredjian mentioned he may visit his father 
in Lebanon. No mention was made of politics at this time.

Djeredjian First came to the attention of the 
State Department in Beirut, Lebanon, in 1959 where he served 
in Informant capacity regarding fraudulent visas. Djeredjian 
subsequently came to the United States and attended Pasadena 
City College )POC) starting September, 1959.

Since coming to the United States, Djeredjian 
has often visited Lamkin and also telephoned and written 
to him from all over the United States, mostly regarding 
visa fraud information, none of which information has ever 
been truthful. Lamkin stated Djeredjian cannot be believed 
and he will "feed" you anything if he thinks you will be­
lieve him. Djeredjian is a glory seeker and would welcome 
an interview by the FBI; however, he should be considered 
extremely unreliable.

Djeredjian last contacted Lamkin telephonically 
on June 12, 1968, from Wilburton, Oklahoma, where he attends 
Eastern Oklahoma State College. Djeredjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sherie, and he assumed the FBI would 
contact him regarding Sirhan Sirhan. Djeredjian told Lamkin

6
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he believed he had furnished Information to Lamkin regard­
ing Sirhan while Djeredjian was attending PCC. Lamkin stated 
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Lamkin was not aware of any 
visit to Los Angeles by Djeredjian on June 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Auto Auction, advised his records re­
veal that Hagop H. Djeredjian delivered a 1967 Cadillac £1 
Dorado to Auto Auction at 8001 East Garvey, South San Gabriel, 
California, on Kay 27, 1968. Exact tine of day could not 
be determined. Djeredjian was issued a check in the amount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, Kose Avakian, 13158 Chandler 
Drive, Van Nuys, California, advised she had not seen Hagop 
Djeredjian in the past four years. She recalled that she 
loaned bin a few dollars while he was attending pcc and 
since then has not heard from him and has no idea as to his 
present whereabouts or activities.

This document contains nst.ier recommendations 
nor conclusions of the □. it L ; :; property 
of the FBI and is : ■ g.ncy; itand
its contents are not to be distributed outside 
your agency.
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In Reply, Please Refer to 
File Mo.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Pboedk, Arizona 
June 18, 1968

9AQ0P B. DJERKDJIAN 
INFOHKATIOS CONCEDING

On June 13, 1968, Mrs. Marge Kodak, 16606 North 
31st Street, Phoenix, Arizona, was interviewed at her place 
of enployneat, Motorola, Ine., 5005 Mast McDowell Bond, 
Phoenix, at her request. Mrs. Rodak advised that on the 
Wednesday (June 5, 1968) following the assault on Robert 
?. Kennedy while she; her daughter, Mrs. Shorin Lynn Djerodjlan; 
and her son-in-law, Sagop H. Djerodjlan, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhaa dishorn Sirhan, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mrs. Kodak advised that 
at that tine Sage? DJoredjiaa stated *1 know that san.” 
Djerodjlan further stated "Didn't I tell you (Mrs. aborts 
Lynn Djerodjlan) two days ago that Kennedy was going to 
bo shot and Humphrey will probably be shot next and Tod 
Kennedy shot if he runs for office.*

MTs. Rodak advised that when she queried Djerodjlan 
regarding these statements, he refused to discuss then with 
her. Mrs. Kodak admitted that she dislikes her sou-in-law 
intensely, advising that he never works and Mistreats her 
daughter Sheris and her grandson David by Mherio's first 
marriage.

On June 13, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djerodjlan 
vas interviewed at 16606 North 31st Street, Phoenix, Arizona. 
At this tine sho denied that her husband made such statements
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as related by her Mother above. Hrs. Djeredjian stated 
that it was she sho speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would bo shot and furthermore, 
it was she voicing her opinion that Vico President Hubert 
Humphrey and Senator Tod Kennedy would probably bo shot 
also. Mrs. Djeredjian insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political 
tines and sot because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

hrs. Djeredjian advised her husband is la the 
United States oa a visa fron Beirut, Lebanon; that he cane 
to the United States in 1958 and for a tine lived In Los 
Angeles. Sho believes that bo went to Pasadena City College 
where ho was active in American Foreign Crusade, allegedly 
an antl~connunist organisation. She stated she narried 
Djeredjian on June 5, 1965, against the wishes of her nether 
and she believes her mother is very spiteful against Djeredjian

Mrs. Djeredjian advised that she and Djeredjian 
lived in Detroit, Michigan, fron the fall of 1965 until 
the latter part of May, 1968. la Detroit their residence 
for the last two years was 108 West Margaret Street, whore 
Djeredjian supported the fanily on Infrequent Perfuse and 
record sales of his export**inport conpany, Zo-Jac, which 
ho operated out of his hone, as well as frequent money orders 
received fron his brother, Dr. Zohrab Djeredjian, Mo. 28, 
Kheder Hadjine, Beirut, Lebanon.

Mrs. Djeredjian stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
an unknown person's car fron Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while Djeredjian drove the car to aa unknown 
place in Loo Angeles on June 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1968. She stated her husband has boon 
having a groat deal of trouble with the inmigration and 
Naturalization Service (INS) regarding staying la this country 
and ho knows a Mr. Bebbard Lampkin (phonetic) of INS in 
Los Angeles. Mrs. Djeredjian advised her husband left Phoenix 
Juno 11, 1968, by Grepbound Bus to go to Eastern Oklahoma

2
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State College, Wilburton, Oklahoma, for stunner school and 
his temporary address would be Box 155, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. Djeredjian advised she received a telephone call free
her husband June 12, 1968, at which tine he advised he was 
at the college.

On June 13, 1968, Special Agent Itabert Keyser, 
V. S. Secret Service, Phoenix, Arizona, was advised of the 
above.

On June 13, 1968, Magep ■. Djeredjian wan inter* 
viewed at eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla* 
hena. He advised that beginning in October, 1959, ho attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three nows 
stars when first arriving in the United States free his home 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
Mr. Lampkin, Special Agent in Charge, Security Office, U. S. 
State Department, Los Anoles, California. During this 
tine he submitted numerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and erratical student organizations, includ­
ing the Arab Student Association.

Be stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Robert Kennedy, he saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and mother and father-in-law that the face looked 
familiar to him. He believed be had seen this individual 
around either Bnsadena City College or Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
does not recognize the name Slrhahn Sirhahn. It was his 
opinion that of all the organizations,at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attempt 
would come from the Arab Student Association. Ho advised 
Mr. Lewis, Dean of Admissions, and Mr. Weldon, ex-Dean of 
Admissions at Pasadena City College, sight have more details 
concerning such individuals or organizations.

Djeredjian stated that the only tins he had been 
in Los Angeles, California, la ths past several months was 
on Monday, May 27, 1968. On May 20, 1868, he had picked

3
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up a Cadillac automobile in Detroit, Michigan, from the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
East Garvey, South Hu Gabriel, California. He stated that 
he had driven thia automobile free Detroit to Phoenix and 
on May 27, 1968, from Phoenix to South San Gabriel, Cali­
fornia. He recalled thia date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. He arrived 
at the automobile office at approximately 2:10 p.a., where 
he turned in the car, received a cashier's check oa the 
Mank of America for approximately $113.00, cashed this check 
at the bank across the street and took a bus to Los Angeles.

Is Los Angeles, he went to the office of Mr. Lampkin 
in the Federal Building, where he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.m. He talked with Mr. Lampkin concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father's 
illness and departed at approximately 4:30 p.m. He walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot where he purchased 
a ticket to Phoenix, Arizona, aad departed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. DJeredJian 
stated he had not been back to Los Angelos since that time 
for any reason. He stated he had not seen nor talked with 
any other person on that occasion in Les Angelos, aad that 
he has no friends or acquaintances currently living in the 
Los Angeles area with whom he has visited recently er with 
whom ho corresponds.

DJerodJiao could not locate his ticket from Los 
Angeles to Phoenix but did produce a contract with the Ace 
Automobile Transportation Company to deliver a Cadillac to 
8001 Best Garvey, South San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up on May 20, 
196 8, in Detroit, Michigan, and was * duo on May 27, 1968, 
in South San Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in South San Gabriel he could be reached in care 
of Mose Avakian, 13158 Van Muys Boulevard, Van Muys, Cali­
fornia. Djeredjias stated he did not eves know if Avakian 
still resided at that address or not; that he had not con­
tacted her and that he only used her name because it was 
required on the contract to have a contact point in Cali­
fornia.

4
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Djeredjian denied that he had ever wade any cook 
Dents concerning the possible assassination of Vice President 
Humphrey or anyone else. Be stated he had never consented 
about talking with anyone in Los Angeles about any assassi­
nation. He stated that when he first serried, his nother- 
in-law had notified the FBI la Phoenix that he was bringing 
dope in and was waking approxIwately seventy thousand dollars 
per year which he was not declaring for income tax purposes.

Djeredjian advised bo was running his own import
export business in Detroit, Michigan, prior to his departure 
in Hay, 1968.

Djeredjian advised that his ex-wife, Shakey Kasparian,
current location unknown, a natural born American citizen, 
had previously complained in Loe Angeles to the police about 
his taking nude photographs.

Djeredjian stated that while in Detroit, Michigan,
he had produced the Armenian Medio Voice radio prograw and 
published a national weekly newspaper, "Hye •treat.”

The FBI Identification records contained the fol­
lowing description of Djeredjian:

Date of birth 
Place of birth
Height 
Weight 
Hair

Complexion
Social Security No
Education

Hagop Jack Djeredjian 
December 12, 1935
Beirut, Lebanon 
5» 6” 
152 pounds 
Brown, wavy 
Brown

ty College, 1959-1961;

Father 
Mother 
Brother 
Half-brother

National Academy of Law En­
forcement, Los Angeles, 1962, 
apparently correspondence course 
Harutiun Djeredjian
Anna Djeredjian
Dr. Zohrab Djeredjian, M.D.
Panos Djeredjian Orth 
All listed as residing in 
Lebanon.



MGCP 8. DJEHKDJIAN

Ferner wile Shakey Kasparlan, separated 
oa Kay 18, 1962, aan Fernando 
northwest Branch Superior Court

On June 14, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
and Mrs. Margo Bodak were re-interviewed. Both advised 
they had boon Mistaken about the dates of Flagop 8. DjeredjIan's 
traveling to Los Angeles, and both now agree that Djerodjinn's 
travel dates coincided with dates reported by hin above.

Bibbard Lankin, Special Agent in Charge, U. 8. 
Department of State, Office of Security, Loe Angeles, ad­
vised on June 14, 1968, that dagop 8. Djeredjian, also known 
as Jack Djeredjian, last visited hin the afternoon of May 27, 
1968. Djeredjian requested Lankin to intervene in DjerodjIan's 
behalf regarding Djeredjian being departed by IMS. Lankin 
refused any assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although Djeredjian Mentioned be nay visit his father 
in Lebanon. Mo Mention was node of politics at this tine.

Djeredjian First cane to the attention of the 
State Departnent in Beirut, Lebanon, in 1959 whore he served 
in informant capacity regarding fraudulent visas. Djeredjian 
subsequently cane to the United States and attended Pasadena 
City College )PCC) starting September, 1959.

Since coning to the United States, Djeredjian 
has often visited Lankin and also telephoned and written 
to his iron all ever the United States, neatly regarding 
visa fraud information, none of which information has ever 
bees truthful. Lankin stated Djeredjian cannot be believed 
and ho will "food" you anything if he thinks you will be­
lieve him. Djeredjian is a glory seeker and would welcome 
an interview by the FBI; however, he should bo considered 
extremely unreliable.

Djeredjian last contacted Lankin telephonlcally 
on June 12, 1968, from Wilburton, Oklahoma, where ho attends 
Eastern Oklahoma State College. Djeredjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sherie, and he assumed the FBI would 
contact him regarding Sirhan Sirhan. Djeredjian told tonkin
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he believed be had furnished information to Lashin regard­
ing Sirhan while Djeredjian was attending TOC, Lankin stated 
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Lankin was not aware of any 
visit to Los Angeles by Djeredjian on June 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Anto Auction, advised his records re­
veal that Hagop H. Djeredjian delivered a 1967 CadUac El 
Dorado to Auto Auction at 8001 East Garvey, South San Gabriel, 
California, on May 27, 1968. Beset tine of day could not 
be deteruined. Djeredjian was issued a check in the asount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, Bose Avakian, 13158 Chandler 
Drive, Van Muys, California, advised she had not seen Hagop 
Djeredjian in the past four years. She recalled that she 
loaned his a few dollars while he was attending 9CC and 
since then has not hoard froa bin and has no idea* to his 
present whereabouts or activities.
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6/18/68
Transmit the following in

(Type in plain text or code)

AXSEEL

TO:

KENSALT

(Priority or Method of Mailing)

DIRECTOR, FBI

FROM-:—pAC, DETROIT (6 2-417 7)

Re Oklahoma City teletype to Bureau, Dallas, Detroit, 
Los Angeles and Phoenix dated 6/13/68 and Detroit teletype to 
Bureau, 6/15/68.

Enclosed are three copies for the Bureau, three 
copies for Los Angeles, one copy for Oklahoma City and one 
copy for Phoenix’ of an insert containing results of inves­
tigation conducted at Detroit regarding HAGOP DJEREDJIAN, 
aka.

No additional investigation is being conducted 
regarding DJEREDJIAN by Detroit unless advised to the con­
trary by the Bureau or Los Angeles in which case investigation 
desired should be specified. P—■

_ _______ o ENCLOSURE
z - Los Angeles (56-156) (Enc. 3)
2 - Oklahoma City (Enc. 1)
2 - Phoenix (Enc. 1) P
2 - Detroit
CBL/kyh
(11)

Ci c.. bWP

^4Q

12 JUN ^ .1968

a S d bn-^-

at^#t“

Approved:
I Special Agent in Charge

Sent M Per
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^zft-his citizenship petition were Mr^^nd-Mxia^HAMAZASP 
^\ARSLANIAN=-( address unknown). His attorney was ARPO YEMEN

. (listed in a telephone book at 2872 Utica ..^Roseville," ~
. Michigan). He allegedly had married >an,"Armenian girl in .
Arizona, got her money, and ran away. While in Detroit he 
had a radio program.on station WQRS, published a newspaper 
or magazine, and operated an import business. He also was 
believed to have had a radio program in Arizona or California 
(Fresno or Los Angeles). Mr.. DERVARTANIAN had no personal . 
contact'with DJEREDJIAN and does hot know if he was arrested, 
but DJEREDJIAN allegedly had passed bad checks and had a poor 
reputation among Armenian businessmen in Detroit.

CHARLES BOYAJIAN, Partner, Royal Mourad Imports, 
13847 Hamilton, Highland Park, Michigan, advised as follows 
regarding HAGOP DJEREDJIAN:.

DJEREDJIAN has a very poor, reputation among Armenian . 
businessmen in Detroit and. is. considered to.be a "crook” and 
confidence man. He first came to Detroit about 1964 from 
California, left Detroit, and came back the following year 
to Detroit, where he established an Armenian radio program on 
station WQRS for about a year; promoted an Armenian telephone 
directory entitled "Armenian Radio Voice *s Telephone Directory ■ 
of Greater Detroit" dated February 25, 1967; and previously . . 
published a weekly newspaper named "Hye Serunt" (meaning 
"Armenian Heritage"). This newspaper was established about four 
months ago and was published for about five weeks, although he 
had sold advertising and subscriptions for a longer period of 
time. He allegedly owes money to the radio station and printer. 
By taking .advantage of their Armenian heritage, he also gained 
the confidence of and obtained money from various prominent 
Detroit businessmen, including ALEX MANOOGIAN of Masco Products 
and EDWARD MARDIGIAN of Mardigian Company.

DJEREDJIAN used the business name "Zo-Jac Products, 
Division of H. H. Djered^ian Bros., Import-Export-Distributor, ' 
P., 0. Box 2642, Detroit". He obtained $255.00 in advance from 
BOYAJIAN for backgammon boards to be imported from Lebanon, 
but they were not delivered.-' He later cashed a "NSF" personal 
check through BOYAJIAN on the pretence that this money was 
needed to complete delivery of the-boards. This merchandise 
was never received by BOYAJIAN, who turned the two checks over 
to the Highland Park Police Department three of four weeks ago. 
No arrest record of DJEREDJIAN is known to BOYAJIAN. /
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JAI4ES SDOWINSKI, Identification Bureau, Detroit < . ' 
Police Department, advised SA(A) WILLIAM 0. BRADLEY, JR. on 
June 14, 1968 that records of . his office contain .nothing ' ,
identifiable with HAGOP DJEREDJIAN, 108 West Margaret, Detroit, 
Michigan. • ;

HERBERT N. LLOYD, JR., Service Representative, Dun ' 
and Bradstreet, Inc., 1600 Porter, Detroit, advised SA(A) ROBERT"' 
S. BARNHART on June 14, 1968 that a search of the files of that 
organization revealed no record or inquiries concerning HAGOP H. 
DJEREDJIAN, Zo Jac, ”Hye Serant", or Armenian Radio Voice. All 
logical variations of names were searched with negative results. 
Mr. LLOYD stated the cross index directory contains ho listing 
for a telephone at 168 West Margaret, Detroit.

JAMES A. ZIEGLER, Agent, Bureau of Narcotics and ' -'■ 
Dangerous Drugs, Detroit, Michigan, advised SA BARNHART on June 
14, 1968 that records of his office have nothing identifiable 
with HAGOP H. DJEREDJIAN.. . . < < ■ .

On June 14, 1968 Miss KATHERINE TRACY, Supervisor, ' 
Merchants' Credit Bureau, advised SA BARNHART her files contain 
three references to HAGOP H. DJEREDJIAN. In April, 1966, 
Manufacturers National Bank rejected a loan application for . 
DJEREDJIAN based on insufficient employment and income. On a 
date not shown^Manufactuers National Bank granted him a loan for 
$548.00 (A/C ^H^^^^^H). The address 5740 Woodward, Apartment 
20, was listed for both of the above items. In February, 1968, 
the Danish Club, 22711 Grand River, Detroit, made an inquiry con­
cerning HAGOP H. DJEREDJIAN, Post Office Box 2642. -■

The following investigation was conducted by SA(A)s 
LEROY D. BIAVA and VERNON G. WALTERS on June 14, 1968:.

■ Mrs. ALICE DERVARTANIAN,. 16203 Ashton Road, Detroit . 
(formerly 12616 Littlefield, Detroit), was not available for 
interview June 14, 1968. She was in the hospital after a 
heart attack., ' .

Her husband, MATTHEW DERVARTANIAN, President, Dearborn 
Glove Manufacturing Company, 3461 West Fort, Detroit, advised 
HAGOP DJEREDJIAN has been in the United States about six years 
and in Detroit over two years. He- left Detroit one or two months 
ago after applying for United States citizenship. The witnesses

/
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. DJEREDJIAN had rented a flat at 108 West Margaret 
until he left Detroit about two months ago. Furniture 
company repossessed the furniture in his flat. He reportedly 
returned to Detroit about ten days ago but left and his pre­
sent whereabouts are unknown. BOYAJIAN did not see DJEREDJIAN 
in Detroit ten days ago but heard from an unrecalled source.that 
he was in Detroit approximately that long ago. He is believed 
to have victimized other businessmen in' Detroit and also to 
have been involved in "crooked deals" in California before 
coming to Detroit (details not known by BOYAJIAN).

The following investigation was conducted by SA REX 
H. PLOEN at Detroit, Michigan:

On June 14, 1968 GERALD LYONS, Investigations Section^J^ 
Immigration and Naturalizat^^Serv^e (INS), Detroit, made 
available INS file Number H^HHIfop HAGOP^DJEREDJIAN, also 
knov/n as H. Jac)^5eredjian, Hagop Harutius^Ojeredj ian, Hagop 

^Jerejian, Jack, Gaby, which contains information as follows” -^

Date of birth. jdas^sh.o.w.n..as-.-December^.L2-^ 19,3-5.^place 
Beirut, ..Lebanon,, present nationality Lebanese. DJEREDJIAN was"-^-- 
issued a student visa at the American Embassy, Beirut, Lebanon, 
on September 10, 1959. He entered the United States at New 
York, Npw.. York, on September 15, 1959, as an "F" student. 
Lebanese Passport was issued DJEREDJIAN on July 12, 1958 , 
valid to July 17» 1963. Parents were lifted as father: 
HAKWTIO^^ ANNA, nee^jJindjiarr^a^dres^ 28 R.ue.Naher^
"Khoder^^.-Beirut-,  ̂Lebanon., Marital status: DJEREDJIAN was 
married on January 8 , J^? ^<^ ^iyorced February 8, 1963, from 
SHAKEY, ne^Kaspariah^FTOqu^Npyember 9 . 1932 . at. New York City, 
New~York, address 3420 West VJijith Avenue, Los Angeles, California.

, On Junez 5_, 1965 at Phoenix, Arizona DJEREDJIAN married 
_SHERRX1.LYNN, nee^ibsonj formerly SHERRI LYNN MARKEL, born. July 
“§V 19 4 l,~at*’Huntington, Indiana. They are presently marriedT^~-

DJEREDJIAN was accepted by the Pasadena City College, 
Pasadena, California, for admission to a full course-of study 
beginning September 14, 1959. He registered at the college on 
September 22, 1959 in the foreign student program and terminated 
on October 30, 1961. Reason given was illness.
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. In a sworn statement by DJEREDJIAN furnished to INS , ’
on March.27, 1963 regarding.his right to remain in the United 
States, he advised he had performed certain confidential work .

.for the American Embassy under the Security Office of the De­
partment of State in Beirut, Lebanon, under the supervision - 
of FRANK GRAY TERRY and JOHN; BALDADIAN and the Vice Counsel of . 
the American Embassy in Beirut, Lebanon,, a Mr. GATHY.

. DJEREDJIAN allegedly subsequent to this continued the 
same confidential work in the United'States on fraudulent visas 
and fraudulent people entering into the United States through - 
Middle-East countries, which was done at the request of the Vice - 
Counsel of the American,Embassy in Beirut/

On January 25, 1962 DJEREDJIAN’s first wife submitted 
a visa petition to INS, Los Angeles, which was approved on

\ February 19, 1962 and afforded DJEREDJIAN non-quota status. 
DJEREDJIAN submitted an application for adjustment of. his ' ,
immigration status in conjunction with the visa petition. - -

On November 5, 1962 INS,‘Los Angeles, revoked the 
petition previously approved in behalf of DJEREDJIAN. DJEREDJIAN 
was found not eligible to have his immigration, status adjusted. 
He is amenable to deportation as an. over-st ay non-immigrant . 
student. ’ ■

. On July 10, 1967 DJEREDJIAN*s second wife filed for a
visa petition on behalf of DJEREDJIAN which was approved by 
INS, Detroit, on November 16, 1967. DJEREDJIAN. is currently , 
uhder deportation proceedings. . . . \

- ... ..The following description was obtained by DJEREDJIAN
from files of INS, Detroit:. .. ,

’ • Race . '■ . ■ ‘White • ' .‘ . .. ■
' ' Sex . . ■ ' • • ..•■■Male- • ’ ' ’ 1

Height . . ' 5’7" ' .
Weight ' ' . 170 pounds .

. Eyes Brown . . 1 : '
. ■ Hair -. . ' Dark brown .. . . '

Complexion. . ' Medium . , .
Last known address. 108 West Margaret

■ . - , . • , 1 . Detroit, Michigan. ■ ' . "
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Social Security Number under name
HTJACKJEREDJIAN

Past residences and employments:

Place of Residence Country From To-- ---- --

4204 Lemmon Avenue
Dallas 19, Texas

USA 5/62 8/62

12763 Chandler Boulevard
North Hollywood, California

USA 12/61 5/62

14105 Van Owen Street 
Van Nuys, California

USA 10/61 12/61

13158 Chandler Boulevard 
Van Nuys, California

USA 6/61 9/61

22 South Meridith Avenue 
Pasadena, California

USA 9/60 6/61

1194 North Allen Avenue 
Pasadena, California

USA 11/59 9/60

Hotel, 53rd Street
New York City, New York 
(name not recallc 17

28 Rue Nahr
Khoder, Beirut, Lebanon

USA 9/59 11/59

Birth 9/59

£^A2y.er From To Type of Work

Southwest Instruments
Dallas Texas

Travis Hotel

3/62 9/62 Lathe operator

Dallas Texas fl fl Night clerk

Melrose Hotel Company 
Dallas, Texas

11 n Catering manager

California Institute of 
Technology, Pasadena, 
California

11 w Research
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Employer From To Type of Work

Christian Anti-Communism 
Crusade, Long Beach, 
California Donation

7/61 9/61 General work

Holly-General Company 
Pasadena, California

11/60 2/61 Punch press

Vard Division of Royal 7/60 10/60 Gear
Industries, Pasadena, 
California

2/61 3/61 deburrer

Huntington-Sheraton Hotel 
Pasadena, California

3/60 6/60 Food steward

Private French language • 
tutoring

1958 9/59

The following investigation was conducted by SA(A) 
FRANK J. KNOTH: . ' • .

On June 14, 1968 Mr*. THOMAS WARNER, General Manager, 
Radio Station WJLB, 3100 David Broderick Building, Detroit, 
Michigan, advised that the "Armenian Radio Hour” is a weekly 
program that is produced on WJLB every Saturday. Mrs. ALICE 
DER VARTANIAN, 16203 Ashton, Detroit, telephone 255-1941, is 
the program director. In 1966, Mrs. DER VARTANIAN began teaching 
HAGOP H. DJEREDJIAN how to run the program; she intended to train 
him to be her assistant.

DJEREDJIAN could not get along with anyone at the radio 
station and tried to take over and run things his way. He seemed 
to be quite hot-headed so Mrs. DER VARTANIAN had to let him go 
after only a few months.

DJEREDJIAN then started an "Armenian Radio Hour" at 
WQRS, Royal Oak, Michigan. He called the program the same name 
as the program on Station WJLB. When he refused to change the 
name upon suggestion by WJLB, it was necessary for WJLB to get 
an injunction to stop him from using the same program name. The 
Armenian program is no longer on WQRS.
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JERRY TERTZAKIAN, Control Room Chief, Radio Station 
. WJLB, advised he had a run-in with DJEREDJIAN when he was . 
. trying to take over the Armenian Radio Hour. DJEREDJIAN tried 
to tell him what to do and TERTZAKIAN would have no part of it. . 
He said he.heard that DJEREDJIAN.was wanted in Fresno, California ' 
for some confidence racket. He also heard that DJEREDJIAN had 
been affiliated with a radio program.somewhere in Texas. He 

' said DJEREDJIAN has not been seen around town recently but 
believes he still has an export-import business which TERTZAKIAN 
did not know any details of. . •' " • ••" • ;

RICHARD DESAUTEL,- Station Manager, WJLB, advised 
that after the in j unction was served on DJEREDJIAN he sat down 
with him and suggested the name of "The Armenian Radio Voice” 
be used. DJEREDJIAN was represented by ARPO YEMAN, telephone 
562-5725, and DESAUTEL understands that the lawyer.stopped 
representing DJEREDJIAN because of his overbearing attitute and. 
hot temper. He recalled DJEREDJIAN becoming very upset and mad 
when someone called him a Turk.

Prior to the injunction, DJEREDJIAN threatened to put 
WJLB out. of business for trying to tell him to change the.name 

. of .the program. < • .

DESAUTEL said WQRS was willing to go along with his 
suggestion but DJEREDJIAN refused and therefore, the injunction 
.was necessary. . .■. • , .

WARNER, TERTZAKIAN and DESAUTEL never heard DJEREDJIAN 
make any comments about any political figures.

HAGOP DER HAGOPIAN, 19370 Antago, Livonia, Michigan, 
advised SA(A) CLYDE B. LAUER on June 17, I960 that he lived at 
110 West Margaret, Detroit, until recently. DER HAGOPIAN 
advised that he owned the two: story flat comprising 108 and 110 ./ 

.West Margaret and that he rented the upstairs portion to HAGOP 
DJEREDJIAN in about August or September, 1965. DJEREDJIAN paid 
rent through May 24, 1968 but moved out without giving notice 
four or five days before his rent was due and without leaving 
any.indication as to where'he went. DER HAGOPIAN advised that 
DJEREDJIAN lived with a woman by the name of- SHERRI who may have 
been his wife and a six or seven year old boy by the name of.
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DAVID. He advised that DAVID was not allowed out of the house 
allegedly because his father, name unknown, has threatened to 
take the boy from SHERRI.

DER HAGOPIAN advised that to his knowledge DJEREDJIAN's
only source of income was from a radio program, Armenian Radio 
Voice, consisting of records and advertisement on WJLB and later 
on WQRS. DER HAGOPIAN advised that he did not know how DJEREDJIAN 
was able to live on this income and felt that he may have several 
debts.

DER HAGOPIAN advised that he did not know very much
about DJEREDJIAN because their relationship was primarily that of 
landlord and tenant. He stated that shortly after DJEREDJIAN 
moved in he got the impression that DJEREDJIAN was not the kind 
of a person that he wanted to be friendly with. He advised that . 
he has never talked politics with DJEREDJIAN and did not know 
DJEREDJIANfs political leanings. DJEREDJIAN talked of going to 
the "old country" before leaving but DER HAGOPIAN doubted that 
this was where he was going because he left driving a Cadillac 
Eldorado with Ohio license. DER HAGOPIAN advised that he believes 
that SHERRI was from somewhere in Arizona and that possibly 
DJEREDJIAN was driving the Cadillac through to California. After 
DJEREDJIAN moved out, DER HAGOPIAN contacted Famous Furniture 
because Famous Furniture had previously repossessed DJEREDJIAN’s 
furniture and then later brought it back. Famous Furniture 
came and took all the furniture from the flat except for an old 
stove and refrigerator that appears to be worthless. DER HAGOPIAN 
advised that none of the personal possessions of DJEREDJIAN were 
left in the house. .

DER HAGOPIAN advised that DJEREDJIAN was at this address
until he left about May 19 or 20, 1968, except for a two or 
three week vacation he took during the summer of 1967.
DER HAGOPIAN advised that on this occasion DJEREDJIAN claimed 
that he was taking a trip to the East Coast without specifying 
exactly where he was going, but DER HAGOPIAN commented that 
DJEREDJIAN did a lot of talking but could not be believed.

On June 17, 1968 ANTHONY R. MAISANO, Ace Automobile
Transportation Company, 3169 Woodward Avenue, Detroit, Michigan, 
advised that HAGOP DJEREDJIAN drove a 1967 Cadillac Eldorado 
from Detroit to 8001 East Garvery Street, South St. Gabriel, 
to a place known as the Los Angeles Auto Auction. DJEREDJIAN
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made application to drive this automobile and pick the automobile 
up on May 20, 1968. The application shows, that he resides at 108 
West Margaret, Detroit, prior address 574 West Golden Gate, 
crt^^date of birth December 12, 1935; Social Security Number 

Michigan license D263-298-297-944; employment, self- 
^$mployed, Zo Jak Products; wife SHERRI; contact points ^ROSE 
^AVAKIAN , 1315 8,Van^Nuys .Boulevard,. Van_Nuys ,. Calif Ornia7~HERBERT 
C*E^BKIN, Los^ngeles, California, 688-3291. References were”
furnishers RUSSELL^TNEY, 5656 Middlesex, Dearborn, LU 1-2675, 

and Hp^SEMERJIAN, 18223 John R."T" TO '9-45'50 . ' ' 1 ' ^ ^//-
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Date: 6/19/68

Transmit the following in ____________________ r___________________
(Type in plaintext or code)

Via AIRTEL___________________
(Priority)

TO*. . DIRECTOR, FBI

FROM: . SA€~DETROIT (62-4177)
SUBJECT ^^CENSALTX

RE Birmingham teletype to Bureau, 6/12/6§.

Mrs. JUANITA MC LAUGHLIN, 25151 Newton, and Mrs. GENEVA 
VOLPE, 25135 Newton, Dearborn, Michigan, both advised on 6/19/68, 
they did not hear any comments or statements made by anyone during 
their tour of the Holy Land relative to Senator KENNEDY being shot. 
They both said one of their Israeli guides was called "JAKEJ" 
however, they could not recall his full name. They said JACOB 
HENIGMAN could have been the guide whom they knew as "JAKE." 
They arrived in the Holy Land on 5/14/68, and left afternoon of 
5/22/68. .

/ / 3 -/ 3ureau

' —1^- Birmingham (44-1772) (Info) 
2 - Los Angeles (56-156)



FBI

Date: 6/19/68

Transmit the following in_________________________________________
(Type in plaintext or code)

Uin AIRTEL
(Priority) ।

TO: DIRECTOR, FBI (62-58?)

SAC, LOS ANGELES (56-I56)

Mt— SAC, SAN DIEGO (44-394) (P)
) Juke

( .KENSALT.

Re Washington Field Office teletype dated/6/18/ 
regarding correspondents with official Kennedy Party at 
Ambassador Hotel at time of assassination.

On 6/19/68, FRANK PRICE, Executive, Copley Pres 
San Diego, which publishes San Diego Union and San Diego 
Tribune, advised neither paper had a correspondent with 
KENNEDY on day of assassination. San Diego Union reporte 
CHARLES W. ROSS, who traveled at different times with 
Kennedy Party, was with Me Carthy Party on day of assassi 
San Diego Tribune reporter RICHARD SULLIVAN, who also tra 
with Kennedy Party at times, was in San Diego on day of t 
assassination.

£p- Bureau
2 - Los Angeles
2 - San Diego

RET:jam
(7) ^ sate ^^y^t
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pW TELETYPE

JUN 1 81968

ENCIPHEREDl ..................................... Wiil-.lll .lll, >

DEFERRED 6-19-68

TO DIRECTOR (62-587)

FROM LEGAT, OTTAWA ( 62-512)) 2P

Mr. Tolson._----—
Mr. DeLoach-.^
Mr. Mohr---------
Mr. Bishop-------
Mr. Casper------ -
Mr. Callahan----y
Mr. Conrad—
Mr. Felt.——4^
Mr. GaljCy^—
Mr. RosenfiL-----
Mr. Sullivan-----  
Mr. Tavel---------
Mr. Trotter------
Tele. Room-------  
Miss Holmes----
Miss Gandy------

REMYTEL SIX FOURTEEN LAST.

IT HAS NOW BEEN DETERMINED THAT ABOUT TEN THOUSAND FEET 

OF FILM TAKEN BY CANADIAN BROADCASTING COMPANY (CBC) OF WHICH 

ABOUT ONE THOUSAND UTILIZED ON PROGRAM. ARRANGEMENTS MADE FOR 

FILM TO BE VIEWED TORONTO THROUGH COOPERATION OF RCMP AND ANY 

FILM DEEMED PERTINENT COULD THEN BE PURCHASED FROM CBC.- -

LEGAT RECOMMENDS ABOVE BE BROUGHT TO ATTENTION LOS ANGELES 

AUTHORITIES WITH SUGGESTION REPRESENTATIVE THAT AGENCY 

FAMILIAR WITH ALL FACETS OF INVESTIGATION TRAVEL TO TORONTO 

TO REVIEW FILM. IF ENTIRE FOOTAGE DESIRED, 

FIVE HUNDRED DOLLARS. ^

WOULD ^J^^H 
r32 ----

ra'JUN 25 1968
AS OF INTEREST, CAB, ON CONTACT BY RCMP, POINTED1‘OUT THAT 

AFTER SIRHAN PUBLICIZED , ONE OF THE CBC CREW PRESENT iTTlo's^AN’Ge'leS 

SAID HE THOUGHT HE HAD SEEN HIM CLOSE TO THE KENNEDY CAVALCADE



PAGE TWO

PRIOR TO THE FATAL SHOOTING. ADVISE OTTAWA OF DESIRES LOS

ANGELES AUTHORITIES.

END

NSM FBI WASH DC

Cc



EN CODE

CABLEGRAM

JUNE 21, 1968

URGENT

1 - Mr, Schutz

TO: LEGAT, MEXICO CITY

FROM: DIRECTOR, FBI ^ ~^f 7 -

KENSALT reC. 59

RE: CRISPIN CURIEL GONZALEZ

THE FOLLOWING TELETYPE WAS RECEIVED FROM EL PASO. 

RE EL PASO TEL JUNE SEVENTEEN LAST.

CURIEL TELEPHONICALLY CONTACTED GOVERNOR, STATE OF 

COLIMA, MEXICO, ON TWO OCCASIONS, COLLECT, SATURDAY, LAST 

FROM EL PASO INDICATING HE WAS A SPECIAL AGENT, FBI, AT /. 

BL PASO, ANO REQUESTED THE GOVERNOR LOCATE AND ARBEST 

INDIVIDUALS, NOT KNOWN TO EL PASO AT THIS TIME. GOVERNOR , 

PABLO SILVA GARCIA CONFIRMED THIS CONTACT TO JUAREZ, MEXICO : 

POLICE, AND INDICATED HE HAD TAKEN NO ACTION.

CURIEL CONTINUES IN CUSTODY, JUAREZ, AND WAS EXAMINED 

BY PSYCHIATRIST WHO MADE PRELIMINARY DETERMINATION PSYCHOPATHIC



FBI WASH DC

FBI EL

341 PM URG

TO DIR

PASO

6-19-68 LMT

TOR 62-587

FR.0M-EL-TAS0 173-24 -P

KENSALT

RE: CRISPIN CURIEL/GONZALEZ

k'L-. mi LbituAC1 or i^'/tSir^H 
k S. £L?ARTMEj\’~ Of jUSECC

CO.,; i^u i'• DAT! 3 u S St CHO

J Mr.

Tolson_____ 
i Mr. DeLoach.__ 

Mr. Mohr
] Mr. Bishop___ _ 
I Mr. Casper.JIM 91958

RE EL PASO TEL, JUNE SEVENTEEN, LAST

Callahan
J Mr. Conrad 
S Mr. Felt_

Mr. Gale
J Mr. Boa^ 

Mr. Sullivan 
j Mr. Tavel__  
‘ Mr. Trotter____

Tele. Room,.___ _ 
Miss Holmes___  
Miss Gandy___ _

CURIEL TELEPHONICALLY CONTACTED GOVERNOR, STATE OF COLIMA

''MEXICO ON TWO OCCASIONS, COLLECT, SATURDAY, LAST FROM EL PASO

INDICATING HE WAS A SPECIAL AGENT, FBI, AT EL PASO, AND REQUESTED

,ffHE GOVERNOR LOCATE AND ARREST INDIVIDUALS, NOT KNOWN TO EL PASO

SAT THIS TIME. GOVERNOR PABLO SILVA GARCIA CONFIRMED THIS CONTACT

TO JUAREZ, MEXICO POLICE, AND INDICATED HE HAD TAKEN NO ACTION

CURIEL CONTINUES IN CUSTODY, JUAREZ, AND WAS EXAMINED BY

'SYCHIATRIST WHO MADE PRELIMINARY DETERMINATION PSYCHOPATHIC

TENDENCIES. EL PASO IN RECEIPT OF NATIONAL PRESS AND TV INQUIRY

WjW' COMMENT MADE

BUREAU REQUESTED ADVISE LEGAT, MEXICO. 12 JUN 251968



CODE
JUNE 2-i, 1968

TELETYPE

TO: LEGAT, OTTAWA

FROM: DIRECT^ 3^1

KENSALT

(62-512)

URGENT

: i woo i r

(62-587>^,IXNC|PHEREn
Mr. Schutz

RE LEGAT OTTAWA TELETYPES JUNE FOURTEEN AND NINETEEN, 

NINETEEN SIXTYEIGHT.

FOR INFORMATION OF LOS ANGELES, JUNE NINETEEN TELETYPE 

INDICATES CANADIAN BROADCASTING COMPANY, PARENTHESIS, CBC, CLOSE 

PARENTHESIS, EXPOSED APPROXIMATELY TEN THOUSAND FEET OF FILM 

RE KENNEDY COVERAGE. APPROXIMATELY ONE THOUSAND FEET UTILIZED

ON PROGRAM APPARENTLY VIEWED BY COMPLAINANT, HARRY N. BEL YE A. 

COST OF ENTIRE FOOTAGE, ACCORDING TO RCMP, WOULD APPROXIMATE 

FIVE HUNDRED DOLLARS.

SINCE BELYEA INDICATED HE WAS WATCHING TELECAST JUNE FOUR, 

LAST, WHICH PERTAINED TO KENNEDY’S CAVALCADE IN CALIFORNIA, 

IT APPEARS THIS COVERAGE WAS CONSIDERABLY BEFORE SHOOTING WHICH 

Zj OCCURRED TWELVE FIFTEEN A. M. JUNE FIVE, LAST. ACCORDINGLY, 

LEGAT OTTAWA SHOULD ARRANGE THROUGH APPROPRIATE SOURCES A 

VIEWING OF FILM IN QU^STipJL JN ORDER THAT BELYEA COULD POINT 
Tolson________
DeLoach_______ *
Mohr----------------- OUT SCENES REFERRED TO IN HIS COMPLAINT TO RCMP, FOLLOWING WHICH,




